
08:00-08:50

Time | 时间 Title | 题目 Speaker | 报告人

08:50-09:20
Food Aflatoxin Control from Smart Detection to Farm Prevention in China
食品黄曲霉毒素：从智能检测到田间防控

Academician/Prof. Peiwu LI Xianghu Lab/Oil Crops Research Institute, Chinese 
Academy of Agricultural Sciences
李培武 院士/研究员 湘湖实验室/中国农业科学院油料作物研究所

09:20-09:40
Crucial Role of Mycotoxin Societies in Safeguarding Food and Health worldwide
真菌毒素学会在保障全球食品和健康方面的关键作用

Dr. Antonio F. LOGRIECO Xianghu Lab
Antonio F. LOGRIECO 研究员 湘湖实验室

09:40-10:00
The Role of Plant Protection in the Reduction of Mycotoxins in the One Health 
Concept
植物保护在减少真菌毒素中的作用——基于“同一健康”理念

Dr. Thaer YASEEN Food and Agriculture Organization, Regional Office for the 
Near East and North Africa (FAO-RNE)
Thaer YASEEN 区域官员 联合国粮食及农业组织近东及北非区域办事处

10:00-10:20
UP-RISE: Building Safe Food Systems in Africa by Addressing Mycotoxins
UP-RISE项目：通过应对真菌毒素构建非洲安全食品体系

Prof. Sarah De SAEGER Ghent University
Sarah De SAEGER 教授 根特大学

10:20-10:40
Toxicological Mechanism and Biodegradation of Mycotoxins
真菌毒素的毒理机制与生物降解

Prof. Yiqun DENG  Guangdong Academy of Agricultural Sciences
邓诣群  教授  广东省农业科学院

10:40-11:00

11:00-11:20
New Insights in Epidemiology and Genetic Variability of Mycotoxigenic Fungi 
under the Current Climate Crisis
当前气候危机下产真菌毒素真菌的流行病学与遗传多样性新见解

Dr. Antonio MORETTI Institute of Sciences of Food ProductiResearch Council of 
Italy/International Society for Mycotoxicology
Antonio MORETTI 研究员/主席 意大利国家研究委员会食品生产研究所/国际真

菌毒理学会

11:20-11:40
Cytotoxicity of Major Trichothecene Mycotoxins on Human Jurkat T Cells
主要单端孢霉烯族真菌毒素对人Jurkat T细胞的细胞毒性研究

Prof. Amnart POAPOLATHEP  Kasetsart University/Thai Society of
Mycotoxicology
Amnart POAPOLATHEP教授 泰国农业大学/泰国真菌毒理学会主席

11:40-12:00
National Food Safety Standard for Mycotoxins in Foods and Its Risk Assessment
中国食品真菌毒素限量国家标准与风险评估

Prof. Yongning WU China National Center for Food Safety Risk Assessment
吴永宁 技术总师 国家食品安全风险评估中心

12:00-12:20
Biodegradation of Mycotoxin Deoxynivalenol via Specialized Microbial Enzymes
呕吐毒素降解微生物及酶的发掘与识别机制研究

Prof. Aibo WU Shanghai Institute of Nutrition and Health, Chinese Academy of 
Sciences
武爱波 研究员 中国科学院上海营养与健康研究所

12:20-13:30 Lunch | 午餐 LanHai Hall,1st Floor | 兰海厅，1楼

Time | 时间 Title | 题目 Speaker | 报告人

13:30-13:50
The Regulatory Mechanism of Biosynthesis and the Monitoring and Control 
Technologies for Aflatoxin
黄曲霉毒素的生物合成调控机制及监测防控技术

Prof. Fuguo XING Institute of Food Science and Technology, Chinese Academy of 
Agricultural Sciences
邢福国 研究员 中国农业科学院农产品加工研究所

13:50-14:10
Peptide Toxins for Environmental Adaptation and Their Applications in 
Investigating Disease Mechanisms and Developing Drugs
用于环境适应的多肽毒素及其在疾病机制研究与药物研发中的应用

Prof. Ren LAI Kunming Institute of Zoology, Chinese Academy of Sciences
赖仞 研究员 中国科学院昆明动物研究所

14:10-14:30

50 Years and Counting, Searching for the “Silver-Bullet” or the “Silver-Shotgun” to 
Mitigate Preharvest Aflatoxin Contamination
50年探索不止：寻找防控收获前黄曲霉毒素污染的“灵丹妙药”还是“猎枪的多

管齐下”

Prof. Baozhu GUO  Agricultural Research Service, U. S. Department of Agriculture
郭宝珠 教授 美国农业部农业科学研究院

14:30-14:50
Mechanisms of Aflatoxin and Ochratoxin Contamination of Medicinal Herbs
中药材中黄曲霉毒素与赭曲霉素污染机制

Prof. Shohei SAKUDA Teikyo University
Shohei SAKUDA 教授 帝京大学

14:50-15:10
Multidimensional Information-Based Mass Spectrometry Characterization 
Technology for Biological Toxins
基于多维信息的生物毒素质谱表征技术

Prof. Jinglin WANG  Academy of Military Medical Sciences, Academy of Military 
Sciences
王景林 主任/研究员 军事科学院军事医学研究院

15:10-15:30
Nanopore-Based Mycotoxin Detection Technology and Instruments
基于纳米孔的真菌毒素检测技术与仪器

Prof. Guoliang LI  Shaanxi University of Science and Technology
李国梁 院长/教授 陕西科技大学

15:30-15:50

15:50-16:10
Fusarium Toxins in Grains: Its Risk Analysis, Toxigenic Population and 
Management
谷物中的镰刀菌毒素：风险分析、产毒菌群及防控策略

Prof. Jianhong XU Institute of Food Safety and Nutrition, Jiangsu Academy of 
Agricultural Sciences
徐剑宏 副所长/研究员 江苏省农业科学院农产品质量安全与营养研究所

16:10-16:30
AI-Driven Microsphere Microscopic Imaging Biosensing Technology for Rapid 
Food Safety Detection
人工智能驱动的微球显微成像生物传感技术——用于食品安全快速检测

Prof. Yiping CHEN  Dalian Polytechnic University
陈翊平 教授 大连工业大学

16:30-16:50
Deoxynivalenol: New Effect of an Old Toxin
脱氧雪腐镰刀菌烯醇：一种“老毒素”的新效应

Prof. Isabelle P. OSWALD University of Toulouse INRAE, Toulouse
Isabelle P. OSWALD 教授 图卢兹大学图卢兹国家农学研究院

16:50-17:10
Discovering and Application of the Molecules for Warning Microbial Toxin 
Occurrence
微生物毒素发生预警分子的发现与应用

Prof. Qi ZHANG Oil Crops Research Institute, Chinese Academy of Agricultural 
Sciences
张奇 主任/研究员 中国农业科学院油料作物研究所

17:10-17:30
Molecular Mechanisms for Regulating Aflatoxin Biosynthesis in Aspergillus flavus
黄曲霉毒素合成调控的分子机制

Prof. Shihua WANG Fujian Agriculture And Forestry University
汪世华 院长/教授 福建农林大学

13:00-17:00 Poster Session | 海报展示 BaoSheng Hall Extension Hall, 2nd Floor | 宝盛厅续厅，2楼

18:30-20:30 Gala Dinner & Award | 晚餐 & 颁奖 Convention Center North Hall,1st Floor | 会展中心北厅，1楼

Time | 时间 Title | 题目 Speaker | 报告人

08:00-08:15
A Tiered Risk-Ranking Approach for Mycotoxins in Food Commodities 
食品商品中真菌毒素的分级风险排序方法

Assoc. Prof. Kan SHAO Indiana University
邵侃 副教授 印第安纳大学

08:15-08:35
Biodiversity and Toxigenic Fungi in Indonesian Food Commodities, Their 
Monitoring and Control
印度尼西亚食品中生物多样性与致病真菌：监测与控制

Prof. Endang Sutriswati RAHAYU Universitas Gadjah Mada
Endang Sutriswati RAHAYU 教授 加纳马达大学

08:35-08:55
Volatile Biomarkers of Fungal Infection in Fruits and Vegetables: Emerging Targets
for Monitoring and Early Warning
果蔬真菌侵染挥发性生物标志物：监控和早期预警的新靶标

Prof. Boqiang LI Institute of Botany, Chinese Academy of Sciences
李博强 研究员 中国科学院植物研究所

08:55-09:10
The 1,000 Aspergillus flavus  Genomes Initiative: Exploring Genetic Diversity in
Southeastern US Peanut Production
黄曲霉1000基因组计划：探索美国东南部花生产区的遗传多样性

Asst. Prof. Jake C. FOUNTAIN University of Georgia
Jake C. FOUNTAIN 助理教授 佐治亚大学

09:10-09:25
Identification and Molecular Characterization of Molds from Sea Turtle Eggs and 
Nest Sand at Koh Mun Island, Thailand
泰国穆恩岛海龟蛋与巢沙中霉菌的鉴定与分子特征分析

Dr. Phattarawadee WATTANASUNTORN National Institute of Animal Health, 
Department of Livestock Development
Phattarawadee WATTANASUNTORN 研究员 泰国畜产发展司动物卫生研究所

09:25-09:40
A Novel Species Fusarium neoglobosum  within the Asian Clade of Fusarium 
fujikuroi  Complex
Fusarium fujikuroi复合群亚洲分支中的一个新物种——Fusarium neoglobosum

PhD Tatiana GAGKAEVA  All-Russian Institute of Plant Protection (VIZR)
Tatiana GAGKAEVA 首席研究员 全俄植物保护研究所

09:40-09:55
Management of Mycotoxins in China National Food Safety Standards
中国国家食品安全标准中的真菌毒素管理

Prof. Jun WANG China National Center for Food Safety Risk Assessment
王君 研究员 国家食品安全风险评估中心

09:55-10:15

10:15-10:30
Diversity of Fungi and Mycotoxins in Cereals Grain from Asian Territory, Russia
亚洲地区俄罗斯境内谷物中真菌及真菌毒素的多样性

Dr. Olga GAVRILOVA  All-Russian Institute of Plant Protection (VIZR)
Olga GAVRILOVA 高级研究员 全俄植物保护研究所

10:30-10:45
Research on Key Technologies for Fungal Control and Monitoring Based on Natura
Bacteriostats and Nanotechnology
基于天然抑菌剂与纳米技术的真菌控制与监测关键技术研究

Prof. Hongshu WANG Jilin University
王虹苏 教授 吉林大学

10:45-11:00
In Situ Early Detection of Grain Aspergillus flavus Infection Based on Nano 
Colorimetric Sensing
粮食真菌感染纳米色敏传感早期诊断技术与装备研发

Prof. Hao LIN Jiangsu University
林颢  教授 江苏大学

11:00-11:15
A Deep Reinforcement Learning Framework for Optimizing Aflatoxin B1 
Monitoring in China’s Food Supply Chains
基于深度强化学习的中国食品供应链黄曲霉毒素B1监测优化框架

Assoc. Prof. Zhengcong WANG Huazhong Agricultural University
王正聪  副教授 华中农业大学

11:15-11:30
Distribution, Genetic Diversity, and Control of Aspergillus flavus  in Peanut-
Growing Soils
花生种植土壤中黄曲霉的分布、遗传多样性及其防控

Assoc. Prof.  Chushu ZHANG Shandong Peanut Research Institute
张初署 副研究员 山东省花生研究所

11:30-11:45
Development of National Standards （GB） for Mycotoxins Detection in Food
食品中真菌毒素检测国家标准研制进展

Assoc. Sr. Technician Jiaojiao XU Zhejiang Provincial Center for Disease Control 
and Prevention
许娇娇 副主任技师 浙江省疾病预防控制中心

11:45-12:00
A Robust and Highly Sensitive Nanozyme-Enhanced Colorimetric 
Immunochromatographic Assay for Aspergillus flavus  Detection
一种用于黄曲霉菌检测的稳健高灵敏度纳米酶增强比色免疫层析法

Assoc. Prof. Xiaofeng HU Oil Crops Research Institute, Chinese Academy of 
Agricultural Sciences
胡小风 副研究员 中国农业科学院油料作物研究所

12:00-13:30 Lunch | 午餐 LanHai Hall,1st Floor | 兰海厅，1楼

Time | 时间 Title | 题目 Speaker | 报告人

08:00-08:20
Determination of Modified Ochratoxin A in Maize
玉米中修饰型赭曲霉素A的测定

Assoc. Prof. Dr. Franz BERTHILLER BOKU University, Austria
Franz BERTHILLER 副教授 维也纳农业大学

08:20-08:35
Nanochannel-based Electrochemiluminescence Sensors for the Detection of 
Mycotoxins in Wheat
基于纳米通道的电化学发光传感器在小麦真菌毒素检测中的应用

Prof. Xiaomei CHEN Jimei University
陈晓梅 教授 集美大学

08:35-08:50
High-performance Electrochemiluminescence Sensing Chips
for Rapid Detection of Aflatoxin B1
高性能电化学发光传感芯片用于黄曲霉毒素B1快速检测

Prof. Miaomiao CHEN Hubei University
陈苗苗 教授 湖北大学

08:50-09:05
 Aggregation-Induced Emission Nanoparticles for Immunosensing Analys
聚集诱导发光纳米探针在免疫传感分析中的研究进展

Prof. Xiaolin HUANG Nanchang University
黄小林 教授 南昌大学

09:05-09:20
Research on Rapid Detection of Mycotoxins Based on Quantitative Lateral Flow
Immunoassay 
基于定量侧流免疫层析技术的真菌毒素快速检测研究

Prof. Jing WANG Zhejiang University of Technology
汪晶 教授 浙江工业大学

09:20-09:35
Rational Design of Mycotoxin Nanobodies and Development of Immunodetection
Applications
真菌毒素纳米抗体的理性设计及其免疫检测应用开发

Prof. Shijuan YAN Agro-Biological Gene Research Center, Guangdong Academy o
Agricultural Sciences
晏石娟 副主任/研究员 广东省农业科学院农业生物基因研究中心

09:35-09:50
Aptamer-Based Lateral Flow Assay for Mycotoxin Rapid Detection
基于适配体侧流层析的真菌毒素快速检测方法研究

Prof. Ailiang CHEN Institute of Quality Standards & Testing Technology for Agro-
Products, Chinese Academy of Agricultural Sciences
陈爱亮 教授 中国农业科学院农业质量标准与检测技术研究所

09:50-10:05
High-Throughput Biosensors with Increased Sensitivity and Specificity for the 
Detection of Small Molecules and Mycotoxins
用于小分子与真菌毒素检测的高灵敏度高特异性高通量生物传感器

Prof. Jean-Louis MARTY Université de Perpignan Via Domitia
Jean-Louis MARTY 教授 佩皮尼昂大学

10:05-10:15

10:15-10:30
Study on Important Mycotoxin Detection Technology Based on Novel 
Nanomaterials
基于新型纳米材料的重要真菌毒素检测技术研究

Prof. Dongxia NIE Shanghai Academy of Agricultural Sciences
聂冬霞 研究员 上海市农业科学院

10:30-10:45
From Electrochemistry to EC-SERS: A Rising Method for Mycotoxin Analysis
从电化学到电化学表面增强拉曼光谱（EC-SERS）：一种新兴的真菌毒素分

析方法

Prof. Long WU Hainan University
吴龙 教授 海南大学

10:45-11:00

 New sample preparation for accurate and sensitive determination of Aflatoxin B1
and its precursors in food
用于食品中黄曲霉毒素 B1 及其前体物质准确和灵敏测定的新型样品前处理

技术

Prof. Lijun HE Henan University of Technology
何丽君 教授 河南工业大学

11:00-11:15
Development of Antibodies Against Mycotoxins Based on Immunoenhancement 
Strategies and Research on Detection Techniques
基于免疫增强策略的真菌毒素抗体研发及其检测技术研究

Prof. Qingqing YANG  Shandong University of Technology
杨青青 教授 山东理工大学

11:15-11:30
Development and Application of a Smartphone-Based Immunochromatographi
Assay for Mycotoxins
基于智能手机的真菌毒素免疫层析检测技术的研发与应用

Assoc. Prof. Xiangmei LI South China Agricultural University
李向梅 副教授 华南农业大学

11:30-11:45
Rapid Detection of Mycotoxins in Agricultural Products Using Surface-enhanced
Raman Spectroscopy
基于表面增强拉曼光谱的农产品中真菌毒素污染快检技术研究

Assoc. Prof. Wenlei ZHAI Beijing Academy of Agriculture and Forestry Sciences
翟文磊 副研究员 北京市农林科学院

11:45-12:00
Exploration of Qualitative and Quantitative Capabilities in Mass Spectrometry
Technology
质谱技术在定性与定量分析中的分析性能探究

Dr. Tong WU Waters Corporation
吴桐 博士 沃特世公司

12:00-13:30 Lunch | 午餐 LanHai Hall,1st Floor | 兰海厅，1楼

Time | 时间 Title | 题目 Speaker | 报告人

13:30-13:50
The Contribution of Nivalenol to Fusarium Head Blight in Cereals
雪腐镰刀菌烯醇在谷物镰刀菌穗腐病中的作用

Dr. Theresa LEE Plant Disease Control Division, National Institute of Agricultural 
Sciences
Theresa LEE 高级研究员 韩国农业科学院植物病害控制部门

13:50-14:05

The toxigenic Fusarium verticillioides  effector FvAP3 disarms chitin-triggered 
immunity in maize by degrading chitinase ZmChn1
产毒拟轮枝镰孢效应蛋白FvAP3靶向玉米几丁质酶ZmChn1来解除几丁质触发

的免疫反应

Prof. Wei GUO Institute of Food Science and Technology, Chinese Academy of 
Agricultural Sciences
郭维 研究员 中国农业科学院农产品加工研究所

14:05-14:20
Functional Analysis of Rho GTPase in Aspergillus flavus Based on the 
CRISPR/Cas9 Gene-Editing System
基于 CRISPR/Cas9 基因编辑系统的黄曲霉菌 Rho GTP 酶功能分析

Prof. Qing KONG  Ocean University of China
孔青 教授 中国海洋大学

14:20-14:35

Molecular Regulators of Aflatoxin Biosynthesis and Environmental Adaptability in 
Aspergillus flavus  : Insights into PiP, RodA, and AtfA
黄曲霉菌中黄曲霉毒素生物合成与环境适应性的分子调控因子：PiP、RodA 
及 AtfA 的作用解析

Prof. Dan XU Shaanxi University of Science and Technology
徐丹 教授 陕西科技大学

14:35-14:50
Host Preference Mediated by Trichothecene Chemotype in Fusarium sambucinum 
Species Complex
单端孢霉烯族毒素化学型介导的镰孢菌物种复合群宿主偏好性研究

Prof. Xin LIU Institute of Food Safety and Nutrition, Jiangsu Academy of 
Agricultural Sciences
刘馨 研究员 江苏省农业科学院农产品质量安全与营养研究所

14:50-15:05
Regulation of Nitric oxide on Aspergillus flavus   development and pathogenicity 
一氧化氮对黄曲霉菌生长发育及致病性的调控作用

Assoc. Prof.  Kunlong YANG Jiangsu Normal University
杨坤龙 副教授 江苏师范大学

15:05-15:25

15:25-15:45
Exploration of OTA Bio-removal and Prevention of Its Synthesis
赭曲霉毒素 A生物去除方法探索及合成抑制机制研究

Prof. Zhihong LIANG China Agricultural University
梁志宏 教授 中国农业大学

15:45-16:00
Formation Mechanisms and Control Strategies of Ochratoxin A in Agricultural 
Products
农产品中赭曲霉素 A 的形成机制与防控技术

Assoc. Prof. Gang WANG Institute of Food Science and Technology, Chinese 
Academy of Agricultural Sciences
王刚 副研究员 中国农业科学院农产品加工研究所

16:00-16:15
Molecular Mechanisms of Zinc Cluster Transcription Factors in Regulating 
Aflatoxin Biosynthesis
锌簇转录因子调控黄曲霉毒素生物合成的分子机制

Assoc. Prof.  Shaowen WU  Guangdong Academy of Agricultural Sciences
吴绍文 副研究员 广东省农业科学院

16:15-16:30
Benzoylation of AdhB Mediated by Gcne Drives Pathogenesis and Aflatoxin 
Biosynthesis in Aspergillus flavus
Gcne 介导的 AdhB 苯甲酰化修饰调控黄曲霉菌致病性与黄曲霉毒素生物合成

Assoc. Prof. Xuan CHEN Nanchang Medical College
陈璇 副教授 南昌医学院

16:30-16:45
Highly Sensitive and Rapid Detection of Mycotoxin  Utilizing  Signal Amplification
Nanoparticles Loaded With Antibody
基于纳米材料耦合抗体构建真菌毒素灵敏检测与防控的策略

Assoc. Prof. Sumei LING  Fujian Agriculture And Forestry University
凌素美 副教授 福建农林大学

16:45-17:00
The Dual Role of Drought-Enriched Streptomyces: Enhancing Peanut Drought 
Resistance versus Promoting Aflatoxin Contamination
干旱富集链霉菌的双重作用：提升花生抗旱性与促进黄曲霉毒素污染

Asst. Prof. Zheng QU Agro-Environmental Protection Institute, Ministry of 
Agriculture and Rural Affairs
曲正 博后/助理研究员 农业农村部环境保护科研监测所

17:00-17:15
Application of Pyrazine Volatiles (VOCs) in Enhancing Sustainable Wheat Safety
吡嗪类VOCs在提升小麦可持续安全的应用研究

Assoc. Prof. Lina SHENG Jiangnan University
盛利娜 副教授 江南大学

17:15-17:30

Mycotoxin Contamination in Rice: Focus on Ochratoxin and Ustiloxin-Current 
Scenario, Impact, and Management Approaches in India
大米中的真菌毒素污染：聚焦赭曲霉毒素和黑粉菌毒素——印度的现状、影
响与管理策略

Prof. Vaikuntavasan PARANIDHARAN Tamil Nadu Agricultural University
Vaikuntavasan PARANIDHARAN 教授 坦米尔纳德邦农业大学

17:00-17:30

17:30-19:30 Dinner | 晚餐 LanHai Hall,1st Floor | 兰海厅，1楼

Time | 时间 Title | 题目 Speaker | 报告人

13:30-13:50
Prediction Modelling Support in Mycotoxin Management
预测模型在真菌毒素管控中的支持作用

Prof. Paola BATTILANI Università Cattolica del Sacro Cuore (Italy)
Paola BATTILANI 教授 圣心天主教大学（意大利）

13:50-14:10
The Hazards and Control of Foodborne Pathogenic Bacteria
食源性致病菌的危害与防控

Prof. Qing LIU  University of Shanghai for Science and Technology
刘箐 教授 上海理工大学

14:10-14:25

Synergistic Regulation by H3K36 and H3K27 Methylation Defines the Chromatin 
Landscape to Control Virulence and Secondary Metabolism in a Fungal Pathogen
H3K36 与 H3K27 甲基化的协同调控通过塑造染色质景观调控真菌病原菌的毒

力与次级代谢

Prof. Yun CHEN Zhejiang University
陈云 教授 浙江大学

14:25-14:40
Fusaric Acid Detoxification Mediates Interspecies Interactions for Sustainable 
Fusarium Wilt Disease Management
镰刀菌酸介导的微生物种间互作可用于防控镰刀菌病害

Prof. Dongyang LIU Nanjing Agricultral University
刘东阳 教授 南京农业大学

14:40-14:55
Progress in Detection and Elimination Technology of Masked Mycotoxin
隐蔽性真菌毒素的检测与消除技术研究进展

Prof. Decheng SUO Institute of Quality Standards and Testing Technology for Agro-
products of Chinese Academy of Agricultural Sciences
索德成 研究员 中国农业科学院农业质量标准与检测技术研究所

14:55-15:10
Progress in the Work of Food Safety Testing Method Standards for Mycotoxins
真菌毒素食品安全检验方法标准工作进展

Prof. Jing XIAO China National Center for Food Safety Risk Assessment
肖晶 主任/研究员 国家食品安全风险评估中心

15:10-15:30

15:30-15:45
Sustainable Mycotoxin Management: Leveraging Plant Resistance Knowledge
真菌毒素的可持续治理：植物抗性知识的应用实践

Dr. Lindy Joy ROSE Stellenbosch University
Lindy Joy ROSE 高级讲师 斯泰伦博斯大学

15:45-16:00

Study on the Mechanism of Rhodotorula dairenensis  in Alleviating Zearalenone-
Induced In Vivo Damage by Regulating the Gut Microbiota-Bile Acid-FXR Axis
戴尔凯氏红酵母通过调控肠道菌群 - 胆汁酸 - FXR 轴缓解玉米赤霉烯酮诱导

体内损伤的机制研究

Prof. Na GUO Jilin University
郭娜 教授 吉林大学

16:00-16:15
A Machine Learning-Based Model for Predicting Fusarium Head Blight Epidemics 
of Wheat across China
基于机器学习的中国小麦赤霉病流行预测模型研发与应用

Prof. Hao ZHANG Institute of Plant Protection, Chinese Academy of Agricultural 
Sciences
张昊 研究员 中国农业科学院植物保护研究所

16:15-16:30
Predicting Epidemics and Mycotoxin Risks in the Alternaria -Tomato Pathosystem 
through a Mechanistic Approach
基于机制模型的链格孢菌 - 番茄病理系统流行与真菌毒素风险预测

Assoc. Prof. Marco Camardo LEGGIERI Università Cattolica del Sacro Cuore 
(Italy)
Marco Camardo LEGGIERI副教授 圣心天主教大学（意大利）

16:30-16:45
Pulsed Light Reduces Mycotoxin Contamination and Its Application in Agricultural 
Products
脉冲光减控真菌毒素污染及其在农产品中的应用

Assoc. Prof. Yan Wang Zhejiang University of Technology
王龑 副教授 浙江工业大学

16:45-17:00
Strain Prioritization for Lipopeptide-Producing Bacteria with Antagonistic Effects 
against Fusarium graminearum
基于脂肽类物质合成基因筛选禾谷镰刀菌拮抗菌株研究

Assoc. Prof. Gang WANG Institute of Food Safety and Nutrition, Jiangsu Academy 
of Agricultural Sciences
王刚 副研究员 江苏省农业科学院农产品质量安全与营养研究所

17:00-17:15
Research and Application of Prevention and Control Technology of Alternaria 
toxins in Tomatoes Based on Bacillus amyloliquefaciens 
基于解淀粉芽孢杆菌的番茄链格孢毒素防控技术研究与应用

Assoc. Prof. Yingying FAN  Institute of Quality Standards & Testing Technology for
Agro-Products, Xinjiang Uygur Autonomous Region Academy of Agricultural 
Sciences
范盈盈 副研究员 新疆维吾尔自治区农业科学院农业质量标准与检测技术研究

所

17:00-17:30

17:30-19:30 Dinner | 晚餐 LanHai Hall,1st Floor | 兰海厅，1楼

Time | 时间 Title | 题目 Speaker | 报告人

08:00-08:15
Green Prevention and Control Strategies for Aspergillus flavus  and Its Toxins: 
Mechanism Analysis and Target Discovery
黄曲霉菌及其毒素的绿色防控策略：机制解析与靶标挖掘

Assoc. Prof. Qian LI Henan University of Technology
李倩 副教授 河南工业大学

08:15-08:30
Frontier Exploration and Challenges of Nanotechnology in Mycotoxin Control 
纳米技术在真菌毒素防控中的前沿探索与挑战

Assoc. Prof. Qi SUN Chongqing Normal University
孙琦 副教授 重庆师范大学

08:30-08:45
Fluorescent Nanoprobe Based on Catalytic Hairpin Assembly for Evaluating the 
Toxicity of DON-Stimulated RAW264.7 Cell
基于催化发夹组装的荧光纳米探针用于评价DON刺激的 RAW264.7 细胞毒性

Assoc. Prof. Jiadi SUN Jiangnan University
孙嘉笛 副教授 江南大学

08:45-09:00
Integrated Physical, Chemical, and Biological Approaches for the Detoxification of
Major Mycotoxins
主要真菌毒素脱毒的物理 - 化学 - 生物联用技术研究

Assoc. Prof. Wenbo HAO Henan Agricultural University
郝文博 副教授 河南农业大学

09:00-09:15
Research on the Application of Mushrooms and Their Spent Substrate in Mycotoxin
Removal
蘑菇及其废弃基质对真菌毒素的去除研究

Assoc. Prof. Xiao WANG Xianghu Labrotary
王晓 副研究员 湘湖实验室（农业浙江省实验室）

09:15-09:30
Detoxification effect and mechanism of Lactobacillus paracasei  on zearalenone
副干酪乳杆菌对玉米赤霉烯酮的去除效果及其作用机制研究

Assoc. Prof. Yarong ZHAO Institute of Quality Standard and Monitoring 
Technology for Agro-products of Guangdong Academy of Agricultural Sciences
赵亚荣 副研究员 广东省农业科学院农业质量标准与监测技术研究所

09:30-09:45
Packed-Nanofiber Solid-Phase Extraction of Multiple Mycotoxins and Mechanisms 
of the Sample Pretreatment
基于纳米纤维固相萃取的真菌毒素样品前处理新技术及机制研究

Assoc. Prof. Lanling CHU Nanjing Forestry University
褚兰玲 副教授 南京林业大学

09:45-10:00
Antifungal Activity and Action Mechanisms of 2,4-Di-tert-Butylphenol against 
Ustilaginoidea virens 
2,4 -二叔丁基苯酚对稻曲病菌的抗真菌活性及其作用机制

Assoc. Prof. Kai FAN Shanghai Academy of Agricultural Sciences
范楷 副研究员 上海市农业科学院

10:00-10:15

10:15-10:30
Highly Sensitive Mycotoxin Detection Based on an Oriented Immobilization 
Strategy
基于定向固定化策略的高灵敏度真菌毒素检测技术

Assoc. Prof. Lin XU Wuhan Polytechnic University
许琳 副教授 武汉轻工大学

10:30-10:45
Magnetic Beads-Based Double-Stranded DNA Fluorescent Aptasensor for 
Deoxynivalenol Detection
基于磁珠的双链 DNA 荧光适体传感器用于脱氧雪腐镰刀菌烯醇检测

Assoc. Prof. Jiajia MENG Shanghai Academy of Agricultural Sciences
孟佳佳 副研究员 上海市农业科学院

10:45-11:00
Molecularly Imprinted Covalent Organic Frameworks for Highly Selectiv
Extraction and Detection of Mycotoxins
分子印迹共价有机骨架用于真菌毒素高选择性萃取与检测

Lecturer Lihong SU Ludong University
苏丽红 讲师 鲁东大学

11:00-11:15
Application of Lactic Acid Bacteria in Post-Harvest Preservation of Sweet Cherries
乳酸菌在甜樱桃采后保鲜中的应用

Young Researcher Fellow Di GONG Lanzhou University
龚迪 青年研究员 兰州大学

11:15-11:30
Rational Design of ZIF-Derived Single-Atom Nanozymes for Efficient and Safe 
Mycotoxin Degradation
ZIF 衍生单原子纳米酶的理性设计及其高效安全降解真菌毒素的研究

Asst. Prof. Yaqi ZHANG  Shanghai Pudong New Area Center for Disease Control 
and Prevention
张雅琪 助理研究员 上海市浦东新区疾病预防控制中心

11:30-11:45
Histone De-lactylase Rpd3 Regulates H3K27la to Affect ROS Accumulation and 
Aflatoxin Biosynthesis
组蛋白去乳酸化酶Rpd3调控H3K27la 影响ROS积累与黄曲霉毒素生物合成

Asst. Prof. Zhuo ZHU Anhui medical universityDepartment of Dermatology
朱卓 助理研究员 安徽医科大学

11:45-12:00

Climate Change Amplifies Global Mycotoxins Exposure: Emerging Risks and 
Sustainable Solutions
气候变化加剧了全球真菌毒素的暴露风险：新出现的挑战与可持续的解决方

案

Asst. Prof. Mengyao XUE Agro-Environmental Protection Institute, Ministry of 
Agriculture and Rural Affairs
薛梦瑶 博后/助理研究员 农业农村部环境保护科研监测所

12:00-13:30 Lunch | 午餐 LanHai Hall,1st Floor | 兰海厅，1楼

Time | 时间 Title | 题目 Speaker | 报告人

13:30-13:40
Genetic and metabolomic studies of Fusarium  and Gibberella  ear rot in South 
African maize lines
南非玉米品系中镰刀菌和赤霉菌穗腐病的遗传学与代谢组学研究

Ph.D. Candidate Ayesha SHAIKH  Stellenbosch University
Ayesha SHAIKH 博士研究生 斯坦陵布什大学

13:40-13:50

Dual-Mode Nano-Immunosensor on Paper for Simultaneous Detection of Aflatoxin
 B1, Benzo (α) Pyrene, and Capsaicin in Edible Oils

基于纸张的双模式纳米免疫传感器用于食用油中黄曲霉毒素 B1、苯并（α）
芘与辣椒素的同步检测

Ph.D. Candidate Xiaorong HUANG Zhejiang University
黄小容 博士研究生 浙江大学

13:50-14:00
Deoxynivalnol in situ   Visualization
脱氧雪腐镰刀菌烯醇的原位可视化研究

Ph.D. Candidate Muhai TANG Shanghai Institute of Nutrition and Health, Chinese
Academy of Sciences
唐沐海 博士研究生 中国科学院上海营养与健康研究所

14:00-14:10
Dietary Risk Assessment of Cyanogenic Glycosides and Its Mitigation Strategy in 
Agricultural Products
食用农产品中生氰糖苷膳食风险评估及其减控技术研究

Ph.D. candidate Yawen XIAO Zhejiang University
肖雅文 博士研究生 浙江大学

14:10-14:20
 Machine learning–driven pseudo-targeted screening method for mycotoxins

机器学习驱动的真菌毒素拟靶向筛查方法

Ph.D. Candidate Ya ZHAO China Agricultural University
赵亚 博士研究生 中国农业大学

14:20-14:30
 Stepping Out of the Dark: How Metabolomics Shed Light on Fungal Biology

走出认知盲区：代谢组学如何助力真菌生物学研究

Ph.D. Candidate John ADEJOR Fujian Agriculture and Forestry University
John ADEJOR 博士研究生 福建农林大学

14:30-14:40
 Dynamic Light Scattering Immunosensor for Ultrasensitive Detection

用于超高灵敏检测的动态光散射免疫传感器

Ph.D. Candidate Weipeng TONG Nanchang University
童维鹏 博士研究生 南昌大学

14:40-14:50
The Infection-Inducible Chitin Deacetylase AwCDA1 Drives Virulence in
Postharvest Fungus Aspergillus Westerdijkiae侵染诱导型几丁质脱乙酰酶 
AwCDA1 调控采后真菌韦氏曲霉毒力

Ph.D. Candidate Yibing LIU  Institute of Food Science and Technology, Chinese 
Academy of Agricultural Sciences
刘一冰 博士研究生 中国农业科学院农产品加工研究所

14:50-15:00

Immunoassay-Based Strategies for the Rapid Detection of Zearalenone-14
Glucoside: Hapten Design, Monoclonal Antibody Development, and Digitalized 

 Platform Integration
基于免疫分析的玉米赤霉烯酮 - 14 - 葡萄糖苷快速检测策略：半抗原设计、

单克隆抗体制备与数字化平台整合

Ph.D. Candidate Shixiang WU  Huazhong Agricultural University
吴世祥 博士研究生 华中农业大学

15:00-15:10
 Smartphone-Based Microarray for On-Site Multiplexed Mycotoxin Detection

基于智能手机的微阵列技术用于现场同步检测多种真菌毒素

Ph.D. Candidate Wenqin WU Huazhong University of Science and Technology
吴文琴 博士研究生 华中科技大学

15:10-15:20
Nanopore-based Signal Conversion Methods for the Detection of Mycotoxins
基于纳米孔的信号转换方法用于真菌毒素的检测

Ph.D. Candidate Jianing CHEN  Shaanxi University of Science & Technology
陈家宁 博士研究生 陕西科技大学

15:20-15:30

C3G Attenuates ZEA- and High-Fat Diet-Induced Hepatic Lipotoxicity in Mice by
 Competitively Inhibiting Pregnane X Receptor (PXR) Activation

C3G 通过竞争性抑制孕烷 X 受体（PXR）激活缓解玉米赤霉烯酮与高脂饮食

诱导的小鼠肝脏脂毒性

Ph.D. Candidate Bingxin HUANGFU  China Agricultural University
皇甫秉欣 博士研究生 中国农业大学

15:30-15:40

15:40-15:50

Multiple-Readout Lateral Flow Immunoassay for the Sensitive Detection of
Nitrofurazone Metabolites Through Ultrabright AIE-MOF Coupled in-situ  Growth 

 Strategy
基于超亮 AIE-MOF 耦合原位生长策略的多读出免疫层析法用于呋喃唑酮代

谢物的灵敏检测

Ph.D. Candidate Yuanyuan CHENG  Northwest A&F University
程媛媛 博士研究生 西北农林科技大学

15:50-16:00

Development of Sensitive and Rapid Immunoassays for Moniliformin (MON
 Detection Based on Nanomaterials Labeled Monoclonal Antibodies

基于纳米材料标记单克隆抗体的串珠镰刀菌素（MON）灵敏快速免疫分析方

法开发

Ph.D. Candidate Disanayaka Kapuralalage Lakshani MADUSHIKA  Fujian 
Agriculture and Forestry University
Disanayaka Kapuralalage Lakshani MADUSHIKA 博士研究生 福建农林大学

16:00-16:10
Research on Aflatoxin Multivalent Fluorescent Nanobodies and Immunoassay 

 Technology黄曲霉毒素多价荧光纳米抗体及免疫分析技术研究

Ph.D. Candidate Zhiqiang LI  China Agricultural University
李志强 博士研究生 中国农业大学

16:10-16:20
Rational Screening of Four Peroxidases with High Aflatoxin B1 Degradation

 Efficiency via Integrated Computational Simulation
通过综合计算模拟理性筛选高效降解黄曲霉毒素B1的过氧化物酶

Ph. D. Candidate Yufei WANG  Zhejiang University of Technology
王宇菲 博士研究生 浙江工业大学

16:20-16:30
CuO Nanoparticles Elicit Intestinal Immunotoxicity in Zebrafish Based on Intestinal

 Microbiota Dysbiosis
基于肠道菌群失调的 CuO 纳米颗粒诱导斑马鱼肠道免疫毒性研究

Ph. D. Candidate Bufan XU  Shaanxi University of Science & Technology
徐不凡 博士研究生 陕西科技大学

16:30-16:40
Isolation and Characterization of a Novel FungusRhizopus Arrhizus  MNQW for 

 the Degradation of Zearalenone
一株新型降解玉米赤霉烯酮的少根根霉 MNQW 菌株的分离与鉴定

Ph. D. Candidate Dan HE  Jiangsu Academy of Agricultural Sciences
赫丹 博士研究生 江苏农业科学院

16:40-16:50

Exosome Encapsulated miRNA let-7d-3p Mediated ZEA-Induced Hepatotoxicity by
 Crosstalk with Arid5a Signaling Pathway

外泌体包裹 miRNA let-7d-3p 通过与 Arid5a 信号通路交互作用介导玉米赤霉

烯酮诱导的肝毒性

Ph. D. Candidate Tongxiao XU China Agricultural University
徐彤晓 博士研究生 中国农业大学

16:50-17:00

N-Glycosylation of Catalase CatB and Its Regulatory Network Modulate Aflatoxin 
Biosynthesis in   Aspergillus flavus
黄曲霉过氧化氢酶CatB的N-糖基化修饰及其调控网络对黄曲霉毒素生物合成

的影响

Ph. D. Candidate Guoqi LI  Fujian Agriculture and Forestry University
李国旗 博士研究生 福建农林大学

17:00-17:10
Fungal Diversity and Mycotoxins in Commercial Polished and Unpolished Rice

 from Thailand
泰国市售精米与糙米中的真菌多样性及真菌毒素研究

Master's Candidate Supeecha WAIYA Kasetsart University
Supeecha WAIYA 硕士研究生 泰国农业大学

17:10-17:20
Study on ARC Microbial Inoculants Mediating Autophagy in Aspergillus flavus  
Cells to Inhibit Aflatoxin
ARC 微生物菌剂介导黄曲霉菌细胞自噬抑制黄曲霉毒素的研究

Master's Candidate Qiuyu ZHOU Oil Crops Research Institute, Chinese Academy 
of Agricultural Sciences
周秋玉 硕士研究生 中国农业科学院油料作物研究所

17:20-17:30
Nanobody-Based Dual-Mode Sensing Platform for Highly Sensitive Detection of 

 Aflatoxin B1
基于纳米抗体的双模式传感平台用于黄曲霉毒素 B1 的高灵敏检测

Master's Candidate Xueyi FAN Northwest A&F University
范雪一 硕士研究生 西北农林科技大学

17:10-17:30

17:30-19:00 Dinner | 晚餐 LanHai Hall,1st Floor | 兰海厅，1楼

Time | 时间 Title | 题目 Speaker | 报告人

19:00-19:10

Twinkle Light-Inspired Aggregation-Induced Emission “Lighting-Up
Bacteriophages to Enhance Immunoassays via Spontaneous Amino-Yne Click 
Reaction
基于线灯启发的聚集诱导发光 “点亮” 噬菌体，通过自发氨基 - 炔点击反应增

强免疫分析

Ph. D. Candidate Xiaoyi LV Nanchang University
吕晓一 博士研究生 南昌大学

19:10-19:20
Phylogeny and Mycotoxin Biosynthesis by Fungi Isolated from Sugarcane in
Thailand
泰国甘蔗中分离真菌的系统发育与真菌毒素生物合成

Master’s Candidate Chonlada DOUNGSRIKAEW Kasetsart University
Chonlada DOUNGSRIKAEW 硕士研究生 泰国农业大学

19:20-19:30
Bioorthogonal Synthesis of Biomimetic Nanoparticles for Screening Chemical
Hazards in Food Sample
生物正交合成仿生纳米颗粒用于食品中潜在化学风险筛查

Ph. D. Candidate Qianyu LI  Shaanxi University of Science & Technology
李倩钰 博士研究生 陕西科技大学

19:30-19:40
Engineering a High-Affinity Monoclonal Antibody for Thiram Immunoassays an
Therapy
高亲和力抗福美双单克隆抗体的研制及其在免疫检测与治疗中的应用

Ph. D. Candidate Linfang LU  Fujian Agriculture and Forestry University
卢琳芳 博士研究生 福建农林大学

19:40-19:50

Enhancing the Patulin Degradation Activity of Lactiplantibacillus Plantarum 6076 
by Microencapsulation through WPI/FSO/P Complex Coacervation
通过 WPI/FSO/P 复凝聚微囊化技术增强植物乳植杆菌 6076 的展青霉素降解

活性

Master’s Candidate Yixiang SHI Shanxi Agricultural University/Institute of 
Quality Standard and Testing Technology, Beijing Academy of Agriculture and 
Forestry Sciences
史一翔 硕士研究生 北京市农林科学院质量标准与检测技术研究所

19:50-20:00
Nanozymes as a Green and Efficient Solution for Mycotoxin Control: Mechanisms,
Challenges, and Prospects
纳米酶作为真菌毒素控制的绿色高效方案：机制、挑战与展望

Ph. D. Candidate JiaoHao CHU China Agricultural University
褚佳豪 博士研究生 中国农业大学

20:00-20:10
Application of Nanogold Enhancement Strategies in Rapid Mycotoxin Detection for 
Agricultural Products
纳米金增强策略在农产品真菌毒素快速检测中的应用

Ph. D. Candidate Rui SHU  Northwest A&F University
舒蕊 博士研究生 西北农林科技大学

20:10-20:20
Optimized Cinnamaldehyde-Loaded Pickering Emulsions with Enhanced 
Antimicrobial Activity Against Foodborne Pathogenic Microorganisms
增效肉桂醛皮克林乳液构建及其抑菌活性研究

Master’s Candidate Sifan LU Zhejiang University of Technology
陆思凡 硕士研究生 浙江工业大学

20:20-20:30
Research on Rapid Detection of Bacillus cereus  Based on Nanobodies
基于纳米抗体的蜡样芽孢杆菌快速检测研究

Master’s Candidate Guangsheng GE Northwest A&F University
葛广晟 硕士研究生 西北农林科技大学

20:30-20:40
Dual-signal Visualized Electrochemiluminescent Imaging Test Strips for Rapid
Detection of Aflatoxin B1
双信号可视化电化学发光成像试纸条用于黄曲霉毒素B1快速检测

Master’s Candidate Yuqin ZHANG Hubei University
张玉琴 硕士研究生 湖北大学

20:40-20:50

From Microbial Interactions to Food Safety: The Regulatory Role of Evolution
Driven by Bacterial-Fungal Interactions in Controlling Emerging Risk Factors in 
Fermented Foods
从微生物互作到食品安全：细菌 - 真菌互作驱动的进化在控制发酵食品新兴

风险因素中的调控作用

Master’s Candidate Ting SUN Shaanxi University of Science & Technology
孙婷 硕士研究生 陕西科技大学

20:50-21:00
Strategies for AFB1 Reduction: Biosorption and Nanozyme-Catalyzed Degradation
黄曲霉毒素 B1（AFB1）降低策略：生物吸附与纳米酶催化降解

Master’s Candidate Jie SHEN Shaanxi University of Science & Technology
沈杰 硕士研究生 陕西科技大学

21:00-21:10

A Tunable AIEgen-Based Fluorescent-Magnetic Nano-platform for Rapid and
Accurate SEB Detection in Food via Lateral Flow Immunoassay
可调谐的基于AIEgen的荧光-磁性纳米平台用于侧流免疫层析法快速精准检测

食品中的SEB

Master’s Candidate Tao LIU Nanchang University
刘涛 硕士研究生 南昌大学

21:10-21:20

Zearalenone Induces Intestinal Damage and Flora Disturbance in Rats by Triggering
Ferroptosis via the System Xc--GSH-GPX4 Signaling Pathway
玉米赤霉烯酮通过 Xc⁻- 谷胱甘肽（GSH）- 谷胱甘肽过氧化物酶 4（GPX4）
信号通路触发铁死亡，诱导大鼠肠道损伤与菌群紊乱

Master’s Candidate Qiushi BAN China Agricultural University
班秋实 硕士研究生 中国农业大学

21:20-21:30

Carbon Dot-Enhanced Nanobody-Based Fluorescence Immunoassay for 
Ultrasensitive
Listeria Monocytogenes Detection in Dairy Products
基于纳米抗体的碳点增强荧光免疫分析法测定乳制品中的单增李斯特菌

Master’s Candidate Kai ZHENG Northwest A&F University
郑凯 硕士研究生 西北农林科技大学

21:30-21:40
Phage-mediated double nanobody sandwich ELISA for the detection of
Pseudomonas Aeruginosa
基于噬菌体介导的双纳米抗体夹心ELISA检测铜绿假单胞菌

Master’s Candidate Mengnan WANG Northwest A&F University
王梦楠 硕士研究生 西北农林科技大学

Time | 时间 Title | 题目 Speaker | 报告人

08:00-08:20

Evaluating effectiveness of Cinnamon Oil Embedded Chitosan–Gelatin Film in 
Inhibiting Rhizopus oryzae  & Controlling Rice Weevil on paddy rice
评估含肉桂油的壳聚糖-明胶薄膜在抑制稻瘟病菌和控制稻象甲对稻谷生长的

影响的有效性

Prof. Lien Thi Kim PHAN Ho Chi Minh City University of Industry and Trade
Lien PHAN 研究员/讲师 胡志明市工商大学

08:20-08:35
Adsorption and Biotransformation as Strategies for Mycotoxin Mitigation in 
Livestock Feed: in vitro  and in vivo  Evidence
吸附与生物转化作为畜禽饲料中真菌毒素缓解策略：体内外证据

Dr. Donato GRECO Institute of Sciences of Food Production, National Research 
Council of Italy
Donato GRECO 研究员  意大利国家研究委员会食品生产科学研究所

08:35-08:50
Mining of Microbial Aflatoxin-Degrading Enzymes and Characterization of Their
Enzymatic Properties
微生物源黄曲霉毒素降解酶的挖掘及其酶学特性表征

Prof. Yanli XIE Henan University of Technology
谢岩黎 教授 河南工业大学

08:50-09:05
Study on the role of Short-chain Dehydrogenase/Reductase and Aldo-keto 
Reductase in the Degradation of Patulin and the Immobilization
短链脱氢/还原酶与醛酮还原酶在展青霉素降解中的作用机制及固定化研究

Prof. Hongyin ZHANG Jiangsu University
张红印 教授 江苏大学

09:05-09:20
Isolation, Identification and Application of New DON Degrading Enzymes in
Devosia salina
Devosia salina中新型DON降解酶的分离、鉴定与应用

Prof. Yu XIA Jiangnan University
夏雨 教授 江南大学

09:20-09:35
Advancing Mycotoxin Detoxification through Laccase Biocatalysis: From 
Mechanistic Insights to Practical Applications
基于漆酶生物催化的真菌毒素脱毒研究进展：从机制解析到实际应用

Researcher Martina LOI Institute of Sciences of Food Production, National 
Research Council of Italy
Martina LOI 研究员  意大利国家研究委员会食品生产科学研究所

09:35-09:50

Unveiling the Zein-ZEN Complex: Binding Mechanism and Processing-Dependent
Transformation of a Masked Mycotoxin in Maize
玉米醇溶蛋白 - 玉米赤霉烯酮复合物的解析：隐蔽性真菌毒素的结合机制及

加工依赖性转化

Prof. Liang MA Southwest University
马良 教授 西南大学

09:50-10:05

10:05-10:20
New Frontiers in Mycotoxin Detoxification across the Food and Feed Chains
食品与饲料链中真菌毒素脱毒的新前沿

Dr. Giuseppina AVANTAGGIATO Institute of Sciences of Food Production 
(ISPA), National Research Council of Italy (CNR)
Giuseppina Avantaggiato 高级研究员  意大利国家研究委员会食品生产科学研究

所

10:20-10:35
Different Types of Hydrolases Co-degrade Ochratoxin A in a Highly Efficient 
Degradation Strain of Xanthomonadaceae
黄单胞菌科高效降解菌株不同类型水解酶协同降解赭曲霉素 A 的研究

Prof. Yu ZHOU Anhui Agricultural University
周育 教授 安徽农业大学

10:35-10:50
Green Prevention and Control Technology of Mycotoxins
真菌毒素的绿色防控技术

Prof. Jianchun QIN Jilin University
秦建春 教授 吉林大学

10:50-11:05
Research on the Application of MOF-Microbial Composite Films in Mycotoxin 
Degradation
MOF-微生物复合膜在真菌毒素降解中的应用研究

Prof. Lina WU  Jiangsu Normal University
吴丽娜 学院党委书记/教授 南京师范大学

11:05-11:20
Photoelectrocatalysis Degradation of Pathogens and Mycotoxins in Food
基于光电催化的食品病原微生物及其毒素降解技术

Prof. Xingyu LIN Zhejiang University
林星宇 教授 浙江大学

11:20-11:35
Co-detoxification: A Review of Biological Mechanisms for the Simultaneous
Biodegradation of Multiple Mycotoxins
协同脱毒：多种真菌毒素同步生物降解的生物学机制综述

Assoc. Prof. Xianfeng REN Shandong Academy of Agricultural Sciences
任显凤 副研究员 山东省农业科学院

Time | 时间 Title | 题目 Speaker | 报告人

08:00-08:20
Research on Risk Prediction Technology of Grain Mycotoxin Contamination Driven
by Multi-Source Data
基于多源数据驱动的粮食真菌毒素污染风险预测技术研究

Prof. Songxue WANG  Academy of National Food and Strategic Reserves 
Administration
王松雪 总经济师/研究员 国家粮食和物资储备局科学研究院

08:20-08:40
Toxicity and Mechanism of Modified Mycotoxin Zearalenone-14-glucoside
隐蔽型真菌毒素玉米赤霉烯酮-14-葡萄糖苷的毒性及作用机制

Prof. Jiaoyang LUO Institue of Materia Medica Chinese Academy of Medical 
Science
骆骄阳 人事处副处长（主持工作）/研究员 中国医学科学院药用植物研究所

08:40-08:55
Monitoring and Risk Assessment of AFM1 Contamination of Commercial Yogurt in
Thailand
泰国市售酸奶中黄曲霉毒素 M1（AFM1）污染监测及风险评估

Assoc. Prof. Saranya POAPOLATHEP Kasetsart University
Saranya POAPOLATHEP 副教授 泰国农业大学

08:55-09:10
Impacts of Climate Change on Mycotoxins: Emerging Issue on Food Safet
气候变化对真菌毒素的影响：食品安全新问题

Prof.  Fengqin LI  China National Center for Food Safety Risk Assessment
李凤琴 研究员 国家食品安全风险评估中心

09:10-09:25
Research on the Combined toxicity of Fusarium Toxins and its nutritional 
interventions
镰刀菌毒素的联合毒性与营养干预研究

Prof. Meng WANG Beijing Academy of Agriculture and Forestry Sciences
王蒙 主任/研究员 北京市农林科学院

09:25-09:40
Analytical Method, Contamination and Poisoning Source-Tracing of Bongkrekic
Acid
米酵菌酸的分析方法、污染及中毒溯源研究

Prof. Xiaomin XU Zhejiang Provincial Center for Disease Control and Prevention 
徐小民 主任技师 浙江省疾病预防控制中心

09:40-09:55
A Threat to Mycotoxin Occurrences Due to Global Warming and Clinical
Investigation of Aflatoxin Exposures in Ducks
全球变暖对真菌毒素产生的威胁及鸭黄曲霉毒素暴露的临床调查

Prof. Niwat CHANSIRIPORNCHAI Chulalongkorn University
Niwat Chansiripornchai 教授 朱拉隆功大学

09:55-10:10
Single-Cell and Multi-Omics Analysis of Pop in Zeae-Induced Testicular Toxicity 
基于单细胞及多组学技术探究玉米赤霉烯酮导致的睾丸毒性

Assoc. Prof. Xiaoyun HE China Agricultural University 
贺晓云 副教授 中国农业大学

10:10-10:25
Investigation of the Transformation of Fumonisin B1 during Food Processing and 
Interventions for Mitigating Its Exposure Toxicity
食品加工过程中伏马菌素B1的转化规律及其暴露毒性干预研究

Assoc. Prof. Yongli YE  Jiangnan University
叶永丽 副研究员 江南大学

10:25-10:40
Research Progress on the Reproductive and Digestive Systems Toxicity Mechanism 
of  T-2 Toxin
T-2毒素生殖和消化系统毒性机制研究进展

Assoc. Prof. Xu YANG Henan Agricultural University
杨旭 副教授 河南农业大学

10:40-10:55
Mechanism of PTEN-Mediated Combined Toxicity of Aflatoxin B1 and 
Carbendazim in the Zebrafish Brain
PTEN介导黄曲霉毒素B1和多菌灵对斑马鱼脑的联合毒性机制

Asst. Prof. Tiancai WANG Institute of Quality Standards and Testing Technology 
for Agro-Products, Hubei Academy of Agricultural Scienc
王天彩 助理研究员 湖北省农业科学院农业质量标准与检测技术研究所

10:55-11:10
Alternaria Toxins-Induced Liver Injury: Molecular Mechanisms and Intervention 
Strategies
链格孢毒素诱导肝损伤：分子机制及干预策略

Asst. Prof. Song YU Shanghai Municipal Center for Disease Control and Prevention
于松 助理研究员 上海市疾病预防控制中心

11:10-11:40

11:40-12:00
Closing Ceremony

闭幕式

YiXiang Hall,1st Floor
溢香居，1楼

12:00-13:30
Lunch
午餐

LanHai Hall,1st Floor
兰海厅，1楼

13:30-

Opening Ceremony & Plenary Session
开幕式 & 主论坛

BaoSheng Hall, 2nd Floor | 宝盛厅，2楼

Morning, November 18, 2025 | 2025年11月18日上午

Opening Ceremony
开幕式

 Chairman: Peiwu LI | 主持人：李培武

Opening Ceremony | 开幕式

Plenary Session
主论坛

Chairman: Qi ZHANG & Antonio F.  LOGRIECO | 主持人：张奇 & Antonio F. LOGRIECO

Tea Break | 茶歇

Chairman: Yiqun DENG & Amnart POAPOLATHEP | 主持人：邓诣群 & Amnart POAPOLATHEP

Afternoon, November 18, 2025 | 2025年11月18日下午

Chairman: Ren LAI & Shohei SAKUDA  | 主持人：赖仞 & Shohei SAKUDA

Tea Break | 茶歇

Chairman: Jinglin WANG & Isabelle P. OSWALD | 主持人：王景林 & Isabelle P. OSWALD

Session I  Biodiversity & Toxigenic Fungi Monitoring
分论坛一、生物多样性与产毒真菌监测

GuoFeng Hall, 1st  Floor | 国风厅，1楼

Morning, November 19, 2025 | 2025年11月19日上午

Host: Fuguo XING & Olga GAVRILOVA | 主持人：邢福国 & Olga GAVRILOVA

Tea Break | 茶歇

Host: Boqiang LI & Jun WANG | 主持人：李博强 & 王君

Session II  Mycotoxin Detection and Analyses
分论坛二、真菌毒素检测与分析

YiXiang Hall, 1st  Floor | 溢香居，1楼

Morning, November 19, 2025 | 2025年11月19日上午

Host: Qi ZHANG & Jean-Louis MARTY | 主持人：张奇 & Jean-Louis MARTY

Tea Break | 茶歇

Host: Yiping CHEN & Franz BERTHILLER  | 主持人：陈翊平 & Franz BERTHILLER

Session III  Plant-Toxigenic Fungi Interactions and Regulations
分论坛三、植物与产毒真菌互作及调控

Host: Shihua WANG & Jake FOUNTAIN | 主持人：汪世华 & Jake FOUNTAIN

Tea Break | 茶歇

Host: Wei GUO & Baozhu GUO | 主持人：郭维 & 郭宝珠

Laboratory Tour | 参观

Session IV  Fungal diseases and Mycotoxin Control
分论坛四、真菌病害与真菌毒素控制

YiXiang Hall, 1st  Floor | 溢香居，1楼

Afternoon, November 19, 2025 | 2025年11月19日下午

Host: Jianhong XU & Lindy J. ROSE | 主持人：徐剑宏 & Lindy J. ROSE

Tea Break | 茶歇

Host: Yun CHEN & Paola BATTILANI | 主持人：陈云 & Paola BATTILANI

Laboratory Tour | 参观

Session VII  Young Scholars’ Forum
分论坛七、青年论坛

QingLian Hall, 2nd  Floor | 清莲厅，2楼

Morning, November 19, 2025 | 2025年11月19日上午

Host: Zhaowei ZHANG & Xingyu LIN | 主持人：张兆威 & 林星宇

Tea Break | 茶歇

Host: Miaomiao CHEN & Xiaolin HUANG | 主持人：陈苗苗 & 黄小林

QingLian Hall, 2nd  Floor | 清莲厅，2楼

Afternoon, November 19, 2025 | 2025年11月19日下午

Host: Jiaoyang LUO & Meijuan LIANG | 主持人：骆骄阳 & 梁美娟

Tea Break | 茶歇

Host:  Xin LIU & Xiaofeng HU | 主持人：刘馨 & 胡小风

Laboratory Tour | 参观

QingLian Hall, 2nd  Floor | 清莲厅，2楼

Evening, November 19, 2025 | 2025年11月19日晚上

Host:  Li YU & Yingying FAN | 主持人：喻理 & 范盈盈

Session V  Mycotoxin Detoxification/Removal and Application
分论坛五、真菌毒素脱除与应用

GuoFeng Hall, 1st  Floor | 国风厅，1楼

Morning, November 20, 2025 | 2025年11月20日上午

Host:  Aibo WU & Giuseppina AVANTAGGIATO | 主持人：武爱波 & Giuseppina AVANTAGGIATO

Tea Break | 茶歇

Host:  Yanli XIE & Lien Thi Kim PHAN | 主持人：谢岩黎 & Lien Thi Kim PHAN

Session VI  Mycotoxins in Human and Animal Health
分论坛六、真菌毒素与人类及动物健康

Leave
离会

YiXiang Hall, 1st  Floor | 溢香居，1楼

Morning, November 20, 2025 | 2025年11月20日上午

Host: Pingping ZHOU & Yongli YE | 主持人：周萍萍 & 叶永丽

Host: Fengqin LI & Meng WANG | 主持人：李凤琴 & 王蒙

Tea Break | 茶歇


